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Besvarelse af spørgsmål 23 ad L 157 stillet af udvalget den 15. maj 

2015. 

 

Spørgsmål: 

Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 13. maj 2015 fra 

DANVA, jf. L 157 - bilag 17. 

 

Svar: 

I forhold til DANVA’s bemærkning vedrørende undtagelse af drikkevand 

henviser jeg til min besvarelse af spørgsmål 2 og 4 ad 157 stillet af ud-

valget på vegne af Foreningen af Vandværker i Danmark (FVD) og 

DANVA, hvor jeg foreslår at undtage drikkevandsledninger fra lov-

forslagets anvendelsesområde. Med den foreslåede ændring vil det fortsat 

være muligt for vandselskaberne at give adgang til eksempelvis spilde-

vandsledninger og tomrør med henblik på etablering af højhastigheds-

bredbånd. 

 

Derudover har Miljøministeriet oplyst følgende, som jeg kan henholde 

mig til: ”Forligskredsen bag vandsektorloven har den 29. april 2015 ind-

gået en aftale, der indebærer, at vandsektorloven skal ændres. Det indgår 

i aftalen, at vandselskabernes hovedvirksomhed skal præciseres, herunder 

at lovpligtige opgaver samt udnyttelse af overkapacitet på fysiske anlæg 

er en del af hovedvirksomheden. Vandselskabers udnyttelse af overkapa-

citet i ledningsnettet ved f.eks. udlejning til etablering af elektroniske 

kommunikationsnet vil således være en del af hovedvirksomheden.” 

 

 

Med venlig hilsen 
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